
Lidové misie
V současné době program lidových misií nabízejí zřejmě jen dvě komunity: redemptoristi (viz 
minulé setkání) a lazaristi (viz níže uvedený text).
Ukázka programu lidových misií: redemptoristi (viz příloha) a lazaristi (viz web)

Lazaristi
web: www.misievefarnosti.cz

Chvála Kristu, srdečně pozdravuji momentálne ze Strážnice, kde máme lidové misie. Otče musím 
říct, že lidové misie v roce 2025 by byli možné až někdy na podzim, do té doby už jsme obsazeni. 
Ohledně misií je nutné říct, že naše misie nejsou nějako "charizmatické" jsou spíš na tradičných 
postojích, nebo řekl bych na tradičním prohloubení vztahu s Bohem, skrze svátosti. Naše společnost 
vznikla, skrze událost ze života sv. Vincence de Paul, když nabídl celoživotní zpověď umírajícímu 
člověku a z toho asi vyplývá, že hlavní důraz dáváme na celoživotní – generální zpověď. Kromě 
toho podle možnosti máme různé setkání se seniory, dětmi, mládeži… Takovým prvním krokem 
v přípravě misií je domluvení si termínu a cca půl roku před začátkem bychom začali s intenzivnější 
přípravou to znamená, že setkání s farní radou, domluvení se na programu, pozvání na misie… Otče 
dalo by se říct, že jde o takovou duchovní obnovu farnosti. Víte, musím tak osobně říct, že není 
možné od misií očekávat celkové obrácení farnosti, nebo větší počet lidí v kostele, ale to co vnímám 
za těch 8 let co dělám misie, ještě ani jednou se nestalo aby lidé nebyli z misií povzbuzeni. A ja 
myslím, že je to důležité. Misie trvají od pátku do další neděle teda skoro 10 dní. A ja vnímám, že je 
to událost, ve které mohou věřící vidět, že je na ně čas. Pokud budete mít další otázky klidně se na 
mně  obraťte.  Víte  pokud  budete  mít  zájem je  pro  mně  důležité  co  nejdříve  určit  datum.  Víc 
informaci nebo program jednotlivých misií najdete na naších stránkach www.misievefarnosti.cz
Přeji všechno dobré. P. Ján Jakubovič CM

Redemptoristi
Působím už 9 let v České republice a minulý rok jsem se dostal do misijného týmu a dělám misie 
spolu s mojimi dalšími spolubratři. Večšinou je to na Slovensku, ale pomaly chceme dělat misie 
i v České  republice.  Misie  jsme  mali –  jako  redemptoristé –  minulý  rok  v Mladé  Boleslavi 
a Kroměříže. Tohto roku budeme mít v Březnici u Příbrami.
Chci se Vás zeptat jestli by jste jako farnost ve Světlé nad Sázavou nechtěli farní misie na jubilejný 
rok 2025.
Píšete, že chcete víc vědět o programe misií. Misie jsou pro všechny. Jde nám o oživení vztahu 
věřících s Pánem a právě misie jsou úžasnou příležitosti tento vztah prohloubit. Nemáme zaměření 
na konkrétní skupinu. Když děláme misie snažíme se oslovit co nejvíce lidí. Ano – víme, že každá 
farnost  je  špecifická.  Také  je  možné  daný  program  přizpůsobit  farnosti.  Pro  představu  Vám 
napíšeme náš program misií.
Začalo by se v neděli – mši svatou. Odpoledne jsou katechézy pro ženy a pro muže. Čas bychom 
domluvili. Pokud jsou i filiální kostely – může být tam také mši svatá, ale věčšinou se snažíme 
spojit věřících do jednoho kostela.
V pondělí a úterý by jsme navštívili nemocných nebo pokud je nějaké zařízení – samozřejmě když 
je zájem. V pondělí večer by byla mše svatá na danou tému. V úterý a ve středu by byla večerní mše 
svatá a po ní diskuse na fare na danou tému. Ve čtvrtek je eucharistická poklona – v ní pán farář 
odprosuje hříchy za celou farnost – je to dost silná adorace. V pátek dopoledne máme mši svatou 
s pomazáním  nemocných.  Večer  zase  mše  svatá  pro  manžele  a mladé.  Manželé  jsi  obnovují 
manželský slib a po mši svaté je adorace spojená s chválami. V sobotu večerná mše svatá spojená 
s novénou Matky ustavičné pomoci. Samozřejmě dopoledne může být program pro děti, ale to by se 
muselo domluvit. V neděli mše svatá spojená s požehnáním misijního kříže. Přes celý týden misií je 
možnost k svátosti smíření a duchovnímu rozhovoru. Tolik program. Pro představu v prílohe Vám 
posílám program, který byl ve farnosti Mladá Boleslav.

http://www.misievefarnosti.cz/


Je pravdou, že pomaly se nám plní program na rok 2025, protože bude jubilejní rok. Proto pokud 
máte  jako farnost  zájem,  pak mi  napište  dva  termíny,  kdy bychom jste  chtěli  mít  farní  misie.  
Samozřejmě  nenutíme,  právě  naopak.  Nabízíme.  Pokud  ne –  nevadí.  Z vlastní  zkušenosti  Vám 
můžu říct, že je to požehnaný čas pro farnost. Tzv. farní exercicie.
Určitě bychom přišel k Vám a domluvili bychom další věci. Proto je pro nás důležité vědět dva 
termíny, které předložím mému hlavnímu představenému a on spolu se mnou rozhodne jak to bude. 
Termíny potřebuji vědět do konce února. A koncem března bych Vám napsal jak to dopadlo.
Děkuji za pochopení a budu se modlit za vaši farnost i za Vás. Ať Pán koná.

V modlitbě
P. Jozef Novák, CSsR
misionář
Tasovice – Brněnská diecéze




